
 

 

TRAMVAJ – číslo 4 = šalina 

Jet tramvají 

Jet autobusem 

JET – jedu, jedeš, jede, jedeme, jedete, jedou 

Jakou tramvají jedete? 

Číslo = number 

 

Učitel, škola, (pracovat), stůl  

Jak se jmenuje váš učitel?/vaše učitelka? 

 

Nemocnice, bílý dům, fakultní nemocnice Brno – Bohunice 

Je nemocnice blízko, nebo daleko? 

 

Náměstí, auto, dům (house), město (city, town) 

Jaké město v České republice znáte? 

Jaké náměstí v Brně znáte? 

Jaký je park? 

Jaká je restaurace? 

Jaké je náměstí Svobody? 

Jaký/jaká/jaké 

 

M – consonant: dům, park, pes, obchod, dort, záchod (= toilete), čaj 

F: 

A - káva, šalina, zmrzlina, kočka, studentka, maminka, otázka, kniha, lékárna 

E- rýže, restaurace, nemocnice 

Consonant: tramvaj 

N: 

O – pivo, víno, auto, jídlo, kino, divadlo, Brno 

e/ě – parkoviště 



í  - náměstí, nádraží, pondělí, úterý 

 

M – F – N 

Dobrý – dobrá – dobré 

Dobrý čaj – dobrá káva – dobré pivo 

 

Třešeň (F) 

Jaký dort máte rád? 

Jaký dort máte ráda? 

 

Pivovar = brewery 

Pije pivo? 

Jaké pivo máte rád? 

 

Zmrzlina 

Jakou zmrzlinu máte rád/ráda? 

 

Restaurace, číšník – servírka 

Tatínek, maminka, dítě = rodina 

 

Pes, francouzský buldoček 

 

Pít (= to drink): piju, piješ, pije, pijeme, pijete, pijou 

Snídat (= to have breakfast): snídám, snídáš, snídá, snídáme, snídáte, snídají 

Co snídáte? 

Mluvit (= to speak): mluvím, mluvíš, mluví, mluví, mluvíme, mluvíte, mluví 

Číst (= to read): čtu, čteš, čte, čteme, čtete, čtou 

Studovat:  studuju, studuješ, studuje, studujeme, studujete, studujou/studují 

Co studujete? 

 

KDY = when 
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Starý = old 

Starší = older 

 

Mladý = young 

Mladší = younger 

Vdaná = married (F), ženatý = married (M) 

Svobodný = single/not married 

Syn = son 

Dcera = daughter 

Děti = kids 

Pes = dog 

Přítel = boyfriend 

Přítelkyně = girlfriend 

 

AKUZATIV 

Mianimated: Dám si guláš. Piju čaj. Jím zeleninový salát. – NO CHANGE 

FEMININE: Dám si kávu. Piju vodu. Jím zeleninovou polévku. Mám starší sestru a černou kočku. 

Neutrum: Dám si pivo. Piju víno. Mám rád Brno – NO CHANGE 

 

M animated (people, animals): učitel, pes, student, syn, přítel, bratr, číšník, kapr, losos 

Mladšího bratra 

Velkého psa 

Malého syna 

a) Hard consonant ending: + A 

b) Soft consonant (ž, š, č, j, -tel): + E 

 

Bratr – mám bratra  pes – mám psa 

Syn – mám syna  učitel – mám učitele 

Tatínek – mám tatínka  Tomáš – vidím Tomáše 



 

Petr – vidím Petra 

Petra – vidím Petru 

 

Dobrý – moderní – dobrého/moderního 

Mám mladšího bratra 

Má malého syna 

Mám velkého psa 

 

Jak se jmenuje tvoje sestra? 

Kde bydlí tvoje rodina?  

Odkud jste? Odkud jsi? 

Kolik let má tvůj bratr? 

Odkud je tvoje rodina? 

Co dělá tvoje maminka? 

Jakou celebritu máš rád/máš ráda?  

Jaký je tvůj tatínek? 

Máte psa? Má tvoje rodina psa? 

Kde pracuje tvoje maminka? Co dělá tvoje maminka? 

Máte kočku? 

Máte bratra? Máte sestru? Jaký je? 
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Kolik je hodin?  

Je 11:26 – jedenáct dvacet šest/ jedenáct hodin dvacet šest minut 

12:30 

7:15 

22:50 

14:45 – čtrnáct čtyřicet pět 

 



KDY??? = when 

(V kolik hodin = at what time) 

 

Kdy je lekce češtiny? 

Kdy je párty? 

Kdy snídáš? 

Kdy vstáváš? (vstávat = to get up) 

Kdy obědváš? (obědvat = to have lunch) 

Kdy večeříš? (večeřet = to have diner) 

Kdy studuješ? 

Kdy relaxuješ? 

Kdy jdeš spát? (*spát = to sleep: spím, spíš, spí, spíme, spíte, spí) 

Začínat (to start): Kdy začíná lekce? Kdy začíná semestr? 

Končit (to end/finish): Kdy končí lekce? Kdy končí semestr? 

 

At = v/ve 

Koncert je v 19 hodin. (devatenáct or sedm) 

Lekce začíná v 9:30.  

 

1/13 – v JEDNU 

VE: ve dvě, ve tři, ve čtyři (2, 3, 4, 12, 13, 14, 20, 21, 22, 23 

Film je ve 20:20. – Film je ve dvacet dvacet. Film je v osm dvacet.  

Fotbal je ve 12.  

 

Ráno 

Dopoledne 

Odpoledne 

Večer  

NO PREP. – Studuju dopoledne. Relaxuju večer.  

 

Noc – v noci – Spím v noci. 



Poledne – v poledne. – obědvám v poledne.  

 

Koncert je v pondělí v 11.  

Balet je v úterý v 10.  

Film je ve středu ve 12. 

Detektivka je v sobotu v 5. 

Výstava je ve čtvrtek ve 4 odpoledne. 

Divadelní hra je v pátek v 8 večer. 

Týden – week 

Den - day 

Pondělí – v pondělí 

Úterý – v úterý 

Středa – VE středU 

Čtvrtek – VE čtvrtek 

Pátek – v pátek 

Sobota – v sobotu 

Neděle – v neděli 

Kdy je anatomie? – Anatomie je v úterý. 

Kdy je čeština? – Každý den. = every day 

Kdy je chemie? – Ve čtvrtek.  

 

Víkend – o víkendu 

Co děláte o víkendu? 

Sportovat - sportuju 

 

Fotbal je v pondělí ve 12:15. 

Diskotéka je ve středu v 8:30. 

Konference je v 9. 

Film je ve čtvrtek v 7 večer. 

Mítink je v 11 dopoledne. 
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4:15 

Kdy končí lekce? 10:45 

Kdy končí hokej? 2 

 

1. Co děláme ráno? Infinitive: vstávat, snídat, pít kávu 

2. Co děláme dopoledne? Studovat, jíst, poslouchat hudbu (listen to music) 

3. Co děláme odpoledne? Jíst, sportovat, číst, psát, spát, uklízet (to clean) 

4. Co děláme večer? Nakupovat (jídlo), večeřet, dívat se na netflix/sport, sportovat 

5. Jít spát 

Potom/pak = after/then 

Ale – but 

S – chleba s kuřecím masem 

Sprchovat se, sportovat, studovat 

Předtím 

Doma 

Jdu spát 

 

OVAT      AT    ET/ĚT/IT 

Studovat, sportovat, pracovat  snídat, dívat se, vstávat           večeřet, rozumět, končit, vidět 

Sportuju    vstávám                           končím    

Sportuješ    vstáváš               končíš  

Sportuje    vstává               končí  

Sportujeme    vstáváme   končíme   

Sportujete    vstáváte   končíte 

Sportujou    vstávají    končí 

 

IRREGULAR VERBS 

Spát – spím, spíš, spí, spíme, spíte, spí 

Jíst – jím 

Být – jsem, jsi, je … 

 



*pít: piju, piješ, pije, pijeme, pijete, pijou 

*jít: jdu, jdeš, jde, jdeme, jdete, jdou 

*číst: čtu, čteš, čte, čteme, čtete, čtou 

 

MODAL VERBS + infinitive 

1. CHTÍT (want) 

Chci 

Chceš 

Chce 

Chceme 

Chcete 

Chtějí 

Chci spát. = I want to sleep. 

Petr chce studovat medicínu. = Peter wants to study. 

Petr chce jíst kuře.  

Co chceš dělat večer? – Chci studovat češtinu.  

 

! Chci kávu. Chci nový telefon. Tatínek chce pivo.  

 

2. *MOCT (can, be allowed to, possibility) 

Můžu  

Můžeš 

Může 

Můžeme 

Můžete 

Můžou 

 

Je víkend. Dnes (today) můžu spát. Petr může jít do kina. Syn nemůže sportovat. Můžu jít na  toaletu? 

 

3. MUSET (must, have to) 

Musím 



Musíš 

Musí 

Musíme 

Musíte 

Musí 

 

Ve středu musíme studovat. Už musím jít. Večer musím relaxovat. 

 

DOMÁCÍ ÚKOL – HOMEWORK – „small paper“ 

 

 

 


